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INTERPELLATION TILL STATSRÅD

Till försvarsminister Pål Jonson (M)

2023/24:766 PFAS-utsläpp från Försvarsmaktens verksamhet

Tusentals Kallingebor har under flera år haft alldeles för höga halter av det 
giftiga ämnet PFAS i sitt dricksvatten i en av de största miljöskandalerna i vår 
tid. Högsta domstolen har slagit fast att de har rätt till skadestånd. Sedan domen 
föll har också skadeståndsanspråken börjat komma in till det kommunala 
vattenbolaget i Ronneby.

Ursprunget till utsläppet är dock inte vattenleverantören utan Försvarsmakten. 
Det är deras utsläpp av brandskum som orsakat de höga PFAS-värdena. 
Vattenbolaget har därför egna följdanspråk på dem. Enligt en mejlväxling som 
P4 Blekinge tagit del av avser Försvarsmakten dock inte att betala. Sannolikt 
väntar nu en ny rättsprocess som riskerar att dra ut på tiden i flera år.

Principen att utsläpparen betalar, alltså att den som orsakat en förorening också 
ska bära det ekonomiska ansvaret för de skador den orsakar, är djupt rotad i 
svensk och europeisk miljörätt. Det är särskilt viktigt att hålla på den då 
utsläpparen är staten. Ansvaret kan inte läggas på ett kommunalt bolag.

Med anledning av ovanstående vill jag fråga försvarsminister Pål Jonson:

 

Avser ministern att initiera en dialog med Försvarsmakten angående frågan om 
skadestånd för utsläpp från Försvarsmaktens verksamhet?

………………………………………

Magnus Manhammar (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2024-05-21
Besvaras senast
2024-06-11
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Överlämnas enligt uppdrag

Rebecca Heinemann


